
Meland kommune

Møteprotokoll
for

Kommunestyret

Møtedato: 08.03.2017
Møtestad: Kommunestyresalen
Møtetid: 17.00 - 20.35

Møtet vart styrt av ordførar Øyvind H. Oddekalv.

Medlemmene var innkalla i skriv dat. 01.03.17 og møtet var kunngjort i pressa 21.02.17.

I starten av møtet opplyste ordførar at m øtet i kommunestyret vart streama .
Ordførar gratulerte alle kvinner med kvinnedagen, og at innbyggartal i kommunen hadde passert
8000, noko s om ville bli markert med marsipankake i pausen.

To elevar frå Meland kulturskule spelte kvar sitt musikkstykke på pinao.

Det låg føre 3 grunngjevne spørsmål som ordførar ville svare på i slutten av møtet.

Kommunestyret hadde pause frå kl. 18.00 - 18.25 .
Det vart halde gruppemøte og grupp eleiarmøte frå kl. 19.30 - 19.45.

Møtedeltakarar Parti Rolle
Øyvind H. Oddekalv AP Ordførar
Nils Marton Aadland H Varaordførar
Anne Grete Eide AP Medlem
Erling Rønnestad KRF Medlem
Kjersti Vikebø Nesse AP Medlem
Asbjørn Larsen AP Medlem
Tom Inge Karlsen AP Medlem
Øystein Berland Blom H Medlem
Mabel Johansen H Medlem
Thomas H. Wallem H Medlem
Fredrik Seliussen H Medlem
Øyvind Bratshaug FrP Medlem
Henriette Fennelly FrP Medlem
Sølvi Norunn Knudsen SP Medlem
Per Kristian Holmetun SP Medlem
Rune Lekven Skår SP Medlem
Marit Samnøy Jøssang KRF Medlem
Stian Lavik KRF Medlem
Silje Ingelin Sæterstøl V Medlem
Beate Seveline Eknes V Medlem
Karina Garnes Reigstad MDG Medlem
Leif Johnsen MDG Medlem
Morten Klementsen BF Medlem
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Are Nygård AP Varamedlem 

Øystein Vikebø AP Varamedlem 

Dag Erik Hagesæter FrP Varamedlem 

Roy Tore Skaar FrP Varamedlem 

  

Forfall meldt frå følgjande medl. Parti 

Sigmund Larsen FrP 

Tormod Skurtveit AP 

Ørjan Evald Kristiansen Uavh 

Åse Nina Sudmann AP 

 

 
Desse møtte frå administrasjonen: Rådmann Ingvild Hjelmtveit, personal og organisasjonssjef 
Kari Anne Iversen, rådgjevar pleie og omsorg Helge Kvam, sektorsjef teknisk Anny Bastesen og 
økonomisjef Per Inge Olsen. 
 
 
Protokollførar: Randi Hilland 
 
 

13. februar 2017 
 
 
 

Øyvind H. Oddekalv 
ordførar 

 
 
 

Randi Hilland                                                                                                               Nils Marton Aadland 
konsulent                                                                                                                           varaordførar 
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Sakliste 
Saknr Tittel 
        

01/2017 Godkjenning av innkalling og sakliste 

02/2017 Godkjenning av møtebok 

03/2017 Referatsaker 

04/2017 Orientering om status kommunestruktur 

05/2017 Årsmelding om arbeidet i Eldrerådet 2016 

06/2017 Tilsetjing av rådmann 

07/2017 Regulering av satsane for festeavgift på kyrkjegarden 

08/2017 Søknad om spelemidlar til lokale kulturbygg, rehabilitering av kjøkken på Vonheim, 

anleggsnr. 1256004801 

09/2017 Oppdatert kostnadsoverslag for separering Grønlandsområdet, omprioritering 

investeringsmidlar 

10/2017 Vurdering av situasjonen på Meland sjukeheim 

11/2017 Budsjettendring 2017 - investeringar 

12/2017 Røystekrinsar ved stortings- og sametingsvalet 2017 

13/2017 Delegering av mynde til valstyret ved stortings- og sametingsvalet 2017 

14/2017 Oppdatering av delegeringsreglementet for Utval for Drift og Utvikling, mynde etter 

plan- og bygningslova, jordlova, konsesjonslova og odelslova 

15/2017 Tiltaksplan for trafikksikring 2017 - 2020 

16/2017 Høyring - forslag om oppheving av vannscooterforskrifta 

17/2017 Oppstart av rullering av kommuneplan, arealdel på deltema 

18/2017 Interpellasjon - Kystrenovasjon 
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01/2017: Godkjenning av innkalling og sakliste 
 

Rådmannen sitt framlegg: 
"Innkalling og sakliste vert godkjent." 

 
08.03.2017 KOMMUNESTYRET 
 
 
KS - 01/2017 VEDTAK: 
"Innkalling og sakliste vert godkjent." 

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

02/2017: Godkjenning av møtebok 
 

Rådmannen sitt framlegg: 
"Møtebok frå møte 14.12.16 vert godkjent." 

 
08.03.2017 KOMMUNESTYRET 
 
 
KS - 02/2017 VEDTAK: 
"Møtebok frå møte 14.12.16 vert godkjent." 

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

03/2017: Referatsaker 
 

Rådmannen sitt framlegg: 
"Meldingane vert tekne til orientering." 

 
 

 
 

 
08.03.2017 KOMMUNESTYRET 
 
Stian Lavik refererte skriv nr. 9 og la fram eit tilleggsframlegg. Deltaking i prosjektet: Fornyelse og 
utvikling av lokaldemokratieti kommuner med vedtak om sammenslåing  
 
Kommunestyret ynskjer at Meland tek del i prosjektet “Fornyelse og utvikling av lokaldemokratiet i 
kommuner med vedtak om sammenslåing”, i tråd med invitasjon frå Kommunal- og 
moderniseringsdepartementet. 
 
Ordførar opplyste at dette skal opp som sak på neste møte i den Førebelse Fellesnemnda. 
 
Det vert eit ekstramøte i kommunestyret 29. mars. På dette møtet vil sak om Regional transportplan 
Hordaland 2018-2029 - høyring av planforslag, og sak om Regional areal- og transportplan for 
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Bergensområdet verta tekne opp. 

 
 
Marit Jøssang refererte skriv nr. 7 og la fram eit tilleggsframlegg. 

Meland kommunestyre støttar uttalen frå Nordal kommunestyre gjeldande Landbruksmeldinga 
Endring og utvikling. Meld. St.11. 
 
Ordførar refererte skriv nr. 5 - Innspel frå Regionrådet er sendt Politidirektoratet. 

Avrøysting: 
Tilleggsframlegg frå Stian Lavik vart samrøystes vedteke. 

Tilleggsframlegg frå Marit Jøssang fekk 18 røyster for, (KrF, AP, SP, V, MDG, BF), 9 røyster mot, (H, 
FrP), og er såleis vedteke. 

 
KS - 03/2017 VEDTAK: 
Meldingane vert tekne til orientering. 
 
Kommunestyret ynskjer at Meland tek del i prosjektet “Fornyelse og utvikling av lokaldemokratieti 
kommuner med vedtak om sammenslåing”, i tråd med invitasjon frå Kommunal- og 
moderniseringsdepartementet. 

Meland kommunestyre støttar uttalen frå Nordal kommunestyre gjeldande Landbruksmeldinga 
Endring og utvikling. Meld. St.11. 

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

04/2017: Orientering om status kommunestruktur 
 

Rådmannen sitt framlegg: 
 

 
08.03.2017 KOMMUNESTYRET 
Ordførar orienterte: 

Konsulentar frå konsulentfirma BDO er engasjerte fram til sommaren og skal levere eit 
styringsdokument med tidsplan. 
Arbeid i gang med nettside og facebook. Felles kommunestyremøte for alle tre kommunane i juni.  
Sak om kommunenamn, tilsetjing av prosjektleiar og avgjere om prosjektleiar skal vere rådmann i 
den nye kommunen er saker som skal opp på dette møtet. 

 
KS - 04/2017 VEDTAK: 
Orienteringane vert tekne til vitande. 
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--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

05/2017: Årsmelding om arbeidet i Eldrerådet 2016 
 

Rådmannen sitt framlegg: 
Kommunestyret tek årsmelding frå Eldrerådet dat. 27.01.17 til vitande. 

 
08.03.2017 KOMMUNESTYRET 
Leiar i Eldrerådet Sigurd Knudsen orienterte. 

 
KS - 05/2017 VEDTAK: 
Kommunestyret tek årsmelding frå Eldrerådet dat. 27.01.17 til vitande. 

 

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

06/2017: Tilsetjing av rådmann 
 

Rådmannen sitt framlegg: 
      

 
08.03.2017 FORMANNSKAPET 
 
Møtet vart lukka med tilvising til kommuneloven § 31.3. 
 
Framlegg til vedtak vart delt ut i møtet. 
 
 
Samrøystes framlegg til vedtak frå tilsetjingsutvalet: 

1. Kommunestyret tilset Martin Kulild i fast stilling som rådmann i Meland kommune. 
Starttidspunkt etter avtale, seinast 1. juni 2017.  

2. Ordførar, varaordførar og Silje Sæterstøl får fullmakt til å inngå endeleg arbeidsavtale. 
 

Avrøysting: 
Framlegg til vedtak frå tilsetjingsutvalet vart samrøystes vedteke. 
 

 
FS - 26/2017 SAMRØYSTES FRAMLEGG TIL VEDTAK: 

1. Kommunestyret tilset Martin Kulild i fast stilling som rådmann i Meland kommune. 
Starttidspunkt etter avtale, seinast 1. juni 2017.  

2. Ordførar, varaordførar og Silje Sæterstøl får fullmakt til å inngå endeleg arbeidsavtale. 
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08.03.2017 KOMMUNESTYRET 
 
Møtet vart lukka med tilsvising til kommuneloven § 31.3. 

Organisasjonsrådgjevar Guro Osnes og HTV Fagforbundet Anita Dale var til stades ved behandling av 
saka.  

 
KS - 06/2017 SAMRØYSTES VEDTAK: 
 

1. Kommunestyret tilset Martin Kulild i fast stilling som rådmann i Meland kommune. 
Starttidspunkt etter avtale, seinast 1. juni 2017.  

2. Ordførar, varaordførar og Silje Sæterstøl får fullmakt til å inngå endeleg arbeidsavtale 
 

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

07/2017: Regulering av satsane for festeavgift på kyrkjegarden 
 

Rådmannen sitt framlegg: 
Kommunestyret vedtar nye festeavgifter frå 2017: 

1. Feste av kistegrav per år: Kr 400 
2. Feste av urnegrav per år: Kr 300 
3. Feste av grav eldre enn 60 år per år: Kr 800 
4. Reservasjon/festeavgift 20 år for ledig grav i dobbeltgrav: kr 8 000 
5. Festeavgift vert fakturert årleg»  

 

 
22.02.2017 FORMANNSKAPET 
 
 
FS - 20/2017 SAMRØYSTES FRAMLEGG TIL VEDTAK: 
Kommunestyret vedtar nye festeavgifter frå 2017: 

1. Feste av kistegrav per år: Kr 400 
2. Feste av urnegrav per år: Kr 300 
3. Feste av grav eldre enn 60 år per år: Kr 800 
4. Reservasjon/festeavgift 20 år for ledig grav i dobbeltgrav: kr 8 000 
5. Festeavgift vert fakturert årleg  
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08.03.2017 KOMMUNESTYRET 
 
 
KS - 07/2017 SAMRØYSTES VEDTAK: 
Kommunestyret vedtar nye festeavgifter frå 2017: 

1. Feste av kistegrav per år: Kr 400 
2. Feste av urnegrav per år: Kr 300 
3. Feste av grav eldre enn 60 år per år: Kr 800 
4. Reservasjon/festeavgift 20 år for ledig grav i dobbeltgrav: kr 8 000 
5. Festeavgift vert fakturert årleg 

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

08/2017: Søknad om spelemidlar til lokale kulturbygg, rehabilitering av kjøkken på 
Vonheim, anleggsnr. 1256004801 
 

Rådmannen sitt framlegg: 
Ungdomslaget Von sin spelemiddelsøknad over ordninga til lokale kulturbygg, til rehabilitering av 
kjøkkenet på Vonheim, anleggsnr. 1256004801, på kr 274 561 eller 1/3 av totalkostnad på  
kr 823 685, vert stadfesta og får prioritet 1 for søknadar på ordninga for spelemidlar til lokale 
kulturbygg for tiltak i Meland kommune. 

 
07.02.2017 UTVAL FOR LEVEKÅR 
 
Endringsframlegg i møte frå Sølvi Knudsen (Sp): 

Kommunestyret stadfestar at Ungdomslaget Von sin spelemiddelsøknad over ordninga til lokale 
kulturbygg, til rehabilitering av kjøkkenet på Vonheim, anleggsnr. 1256004801, på kr. 274 561 eller 
1/3 av totalkostnad på kr. 823 685 får prioritet 1 for søknadar på ordninga for spelemidlar til lokale 
kulturbygg for tiltak i Meland kommune. 

Endringsframlegget vart samrøystes vedteke. 

 
ULK - 05/2017 SAMRØYSTES FRAMLEGG TIL VEDTAK: 
Kommunestyret stadfestar at Ungdomslaget Von sin spelemiddelsøknad over ordninga til lokale 
kulturbygg, til rehabilitering av kjøkkenet på Vonheim, anleggsnr. 1256004801, på kr. 274 561 eller 
1/3 av totalkostnad på kr. 823 685 får prioritet 1 for søknadar på ordninga for spelemidlar til lokale 
kulturbygg for tiltak i Meland kommune. 
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08.03.2017 KOMMUNESTYRET 
 
 
KS - 08/2017 SAMRØYSTES VEDTAK: 
Kommunestyret stadfestar at Ungdomslaget Von sin spelemiddelsøknad over ordninga til lokale 
kulturbygg, til rehabilitering av kjøkkenet på Vonheim, anleggsnr. 1256004801, på kr. 274 561 eller 
1/3 av totalkostnad på kr. 823 685 får prioritet 1 for søknadar på ordninga for spelemidlar til lokale 
kulturbygg for tiltak i Meland kommune. 

 

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

09/2017: Oppdatert kostnadsoverslag for separering Grønlandsområdet, omprioritering 
investeringsmidlar 
 

Rådmannen sitt framlegg: 
Kommunestyret godkjenner fullføring av prosjekt 663 Separering Grønlandsområdet i tråd med 
saksutgreiinga her og oppdatert kostnadsramme. Investeringsbudsjettet for 2017 vert justert i eiga 
sak. 

 
22.02.2017 FORMANNSKAPET 
 
 
FS - 21/2017 SAMRØYSTES FRAMLEGG TIL VEDTAK: 
Kommunestyret godkjenner fullføring av prosjekt 663 Separering Grønlandsområdet i tråd med 
saksutgreiinga her og oppdatert kostnadsramme. Investeringsbudsjettet for 2017 vert justert i eiga 
sak. 

 
08.03.2017 KOMMUNESTYRET 
 
 
KS - 09/2017 SAMRØYSTES VEDTAK: 
Kommunestyret godkjenner fullføring av prosjekt 663 Separering Grønlandsområdet i tråd med 
saksutgreiinga her og oppdatert kostnadsramme. Investeringsbudsjettet for 2017 vert justert i eiga 
sak. 

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

10/2017: Vurdering av situasjonen på Meland sjukeheim 
 

Rådmannen sitt framlegg: 
Formannskapet bed rådmann om å: 

1. Som del av økonomiplanarbeidet og budsjettarbeidet for 2018 å utgreie eit nytt 
omsorgstilbod som i tenestenivå er høgare enn dagens omsorgsbustader, men noko 
lågare enn på sjukeheimen, og vurdere etablering av eit slikt tilbod opp mot auke i talet 
på plassar på sjukeheimen. 



10 
 

2. Etter at rekneskapen for 2016 er ferdig og inntektsgrunnlaget for 2017 endeleg avklart 
med befolkningstal per 1. januar 2017 vil rådmannen i samband med framlegging av 
rekneskapen.» 

 
 
22.02.2017 FORMANNSKAPET 
 
Fellesframlegg i møtet: 
Slik kommunestyret vurderer no-situasjonen på sjukeheimen, ser vi det som avgjerande at vi finn ei 
løysing på situasjonen så snart som mogleg. 

Årleg kostnad, kr 3,9 mill (600 % stilling) 
Kostnad, normal drift 1.7.2017: kr 1,95 mill. 

Inndekning: kr 1,95 mill  
bruk av disposisjonsfond (overskot på 2016 rekneskapen). 

Romma skal vere i drift frå 1.4.2017. 

Rådmannen må innarbeide ordinær drift av dei fire romma på Nordgardstunet i 2018-budsjettet. 

Dette framlegget vart samrøystes vedteke. 

 
FS - 19/2017 SAMRØYSTES FRAMLEGG TIL VEDTAK: 
Slik kommunestyret vurderer no-situasjonen på sjukeheimen, ser vi det som avgjerande at vi finn ei 
løysing på situasjonen så snart som mogleg. 

Årleg kostnad, kr 3,9 mill (600 % stilling) 
Kostnad, normal drift 1.7.2017: kr 1,95 mill. 

Inndekning: kr 1,95 mill  
bruk av disposisjonsfond (overskot på 2016 rekneskapen). 

Romma skal vere i drift frå 1.4.2017. 

Rådmannen må innarbeide ordinær drift av dei fire romma på Nordgardstunet i 2018-budsjettet. 

 
08.03.2017 KOMMUNESTYRET 
 
 
KS - 10/2017 SAMRØYSTES VEDTAK: 
Slik kommunestyret vurderer no-situasjonen på sjukeheimen, ser vi det som avgjerande at vi finn ei 
løysing på situasjonen så snart som mogleg. 

Årleg kostnad, kr 3,9 mill (600 % stilling) 
Kostnad, normal drift 1.7.2017: kr 1,95 mill. 
 



11 
 

Inndekning: kr 1,95 mill  
bruk av disposisjonsfond (overskot på 2016 rekneskapen). 

Romma skal vere i drift frå 1.4.2017. 

Rådmannen må innarbeide ordinær drift av dei fire romma på Nordgardstunet i 2018-budsjettet. 

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

11/2017: Budsjettendring 2017 - investeringar 
 

Rådmannen sitt framlegg: 
«Kommunestyret godkjenner at det vert gjort endringar i budsjettet for 2017 slik:  
 
Investeringsbudsjettet for 2017 vert auka med  kr 39.355.000,- spesifiserert på prosjekt som i 
tabellen vedlagt saksutgreiinga.  
 
Finansiering:  
a.          Auke i bruk av bundne kapitalfond kr 220.000,-  
b.          Auke i bruk av ubrukte lånemidlar frå tidlegare år: kr 31.970.000,-   
d.          Auke i mva-refusjon kr 7.317.500,-» 

 
22.02.2017 FORMANNSKAPET 
 
I framlegg til vedtak var det opplyst at tala 39 355 000,- og  31 970 000,- er feile. 
Dei rette  tala er 39 807 500,- og 32 270 000,- er rette. 

Tilleggspunkt frå Marit Jøssang, KrF: 
Utredning av formål, eigarform og drifsform må inngå som ein del av planlegginga til prosjektet 
"Restaurering av meieribygget". 

Avrøysting: 
Rådmannen sitt framlegg med ovannemnde justering av tal vart samrøystes vedteke. 
Tilleggsframlegg frå Marit Jøssang fekk 1 røyst for (KrF), 6 røyster mot, (2 AP, H, SP, V, Uavh), og 
fall. 
 

 
FS - 18/2017 SAMRØYSTES FRAMLEGG TIL VEDTAK: 
Kommunestyret godkjenner at det vert gjort endringar i budsjettet for 2017 slik:  
 
Investeringsbudsjettet for 2017 vert auka med  kr 39.807 500,- spesifiserert på prosjekt som i 
tabellen vedlagt saksutgreiinga.  
 
Finansiering:  
a.          Auke i bruk av bundne kapitalfond kr 220.000,-  
b.          Auke i bruk av ubrukte lånemidlar frå tidlegare år: kr 32.270.000,-   
d.          Auke i mva-refusjon kr 7.317.500,- 
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08.03.2017 KOMMUNESTYRET 
 
 
KS - 11/2017 SAMRØYSTES VEDTAK: 
Kommunestyret godkjenner at det vert gjort endringar i budsjettet for 2017 slik:  
 
Investeringsbudsjettet for 2017 vert auka med  kr 39.807 500,- spesifiserert på prosjekt som i 
tabellen vedlagt saksutgreiinga.  
 
Finansiering:  
a.          Auke i bruk av bundne kapitalfond kr 220.000,-  
b.          Auke i bruk av ubrukte lånemidlar frå tidlegare år: kr 32.270.000,-   
d.          Auke i mva-refusjon kr 7.317.500,- 

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

12/2017: Røystekrinsar ved stortings- og sametingsvalet 2017 
 

Rådmannen sitt framlegg: 
Kommunestyret godkjenner at røystekrinsane Husebø og Flatøy vert langt ned som eigne krinsar. 
Kommunestyret fastset Sagstad som ny røystekrins for Flatøy krins og Rossland som ny røystekrins 
for Husebø krins. 

Meland kommune har då 4 valkrinsar:  
Grasdal  
Sagstad  
Vestbygd   
Rossland. 

 
 

 
08.03.2017 KOMMUNESTYRET 
 
Framlegg til vedtak frå Meland SP og Høgre:  
Kommunestyret opprettheld følgende røystekrinsane: 
Flatøy krins 
Grasdal krins 
Sagstad krins 
Vestbygd krins 
Rossland krins 
Husebø krins 
 
 
Avrøysting: 
Framlegget frå Meland SP og Høgre vart samrøystes vedteke. 
 
 
 
 



13 
 

KS - 12/2017  SAMRØYSTES VEDTAK: 
Kommunestyret opprettheld følgende røystekrinsar: 
Flatøy krins 
Grasdal krins 
Sagstad krins 
Vestbygd krins 
Rossland krins 
Husebø krins 

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

13/2017: Delegering av mynde til valstyret ved stortings- og sametingsvalet 2017 
 

Rådmannen sitt framlegg: 
Kommunestyret delegerer til valstyret å velje røystestyre i kvar krins. 

 
08.03.2017 KOMMUNESTYRET 
 
 
KS - 13/2017 SAMRØYSTES VEDTAK: 
Kommunestyret delegerer til valstyret å velje røystestyre i kvar krins. 

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

14/2017: Oppdatering av delegeringsreglementet for Utval for Drift og Utvikling, mynde 
etter plan- og bygningslova, jordlova, konsesjonslova og odelslova 
 

Rådmannen sitt framlegg: 
Kommunestyret godkjenner delegeringsreglement for UDU etter plan- og bygningslova, jordlova, 
konsesjonslova og odelslova, datert 08.02.2017. Vedtaket er heimla i kommunelova § 10, plan- og 
bygningslova § 3-3 og forskrift «Vedtak om overføring av myndighet til kommunen, 
fylkeskommunen, Landbruksdirektoratet» mm § 1. 

 
22.02.2017 FORMANNSKAPET 
 
 
FS - 22/2017 SAMRØYSTES FRAMLEGG TIL VEDTAK: 
Kommunestyret godkjenner delegeringsreglement for UDU etter plan- og bygningslova, jordlova, 
konsesjonslova og odelslova, datert 08.02.2017. Vedtaket er heimla i kommunelova § 10, plan- og 
bygningslova § 3-3 og forskrift «Vedtak om overføring av myndighet til kommunen, fylkeskommunen, 
Landbruksdirektoratet» mm § 1. 
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08.03.2017 KOMMUNESTYRET 
 
 
KS - 14/2017 SAMRØYSTES VEDTAK: 
Kommunestyret godkjenner delegeringsreglement for UDU etter plan- og bygningslova, jordlova, 
konsesjonslova og odelslova, datert 08.02.2017. Vedtaket er heimla i kommunelova § 10, plan- og 
bygningslova § 3-3 og forskrift «Vedtak om overføring av myndighet til kommunen, fylkeskommunen, 
Landbruksdirektoratet» mm § 1. 

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

15/2017: Tiltaksplan for trafikksikring 2017 - 2020 
 

Rådmannen sitt framlegg: 
«Kommunestyret godkjenner Tiltaksplan for trafikksikring 2017 -2020.» 

 

 
07.03.2017 UTVAL FOR DRIFT OG UTVIKLING 
 
Asbjørn Larsen, AP, kom med følgjande tillegg til administrasjonen sitt framlegg til vedtak: 
"Kan ein sjå på dette med veglys Moldekleiv-Grasdal, såkalla Håtuftvegen." 
 
Erling Rønnestad, KrF, kom med følgjande tillegg til administrasjonen sitt framlegg til vedtak: 
"Ynskje frå Eldrerådet om at det vert prioritert å setje opp enkle veglys der det er postkassestativ.  
Dette for å sikre mjuke trafikantar." 
 
Ved røysting fekk administrasjonen sitt framlegg til vedtak med overnemnde tillegg frå Asbjørn 
Larsen, AP, og Erling Rønnestad, KrF, 8 røyster for, 0 i mot og er såleis vedteke. 
 
 
UDU - 17/2017 SAMRØYSTES FRAMLEGG TIL VEDTAK: 
«Kommunestyret godkjenner Tiltaksplan for trafikksikring 2017 -2020.  
Det må sjåast på oppsetting av veglys Moldekleiv-Grasdal, såkalla Håtuftvegen.  
Eldrerådet ber om at det vert prioritert å setje opp enkle veglys der det er postkassestativ.  Dette for 
å sikre mjuke trafikantar.» 

 

 
08.03.2017 KOMMUNESTYRET 
 
 
KS - 15/2017 SAMRØYSTES VEDTAK: 
Kommunestyret godkjenner Tiltaksplan for trafikksikring 2017 -2020. 
Det må sjåast på oppsetting av veglys Moldekleiv-Grasdal, såkalla Håtuftvegen. 
Eldrerådet ber om at det vert prioritert å setje opp enkle veglys der det er postkassestativ.  Dette for 
å sikre mjuke trafikkantar. 
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--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

16/2017: Høyring - forslag om oppheving av vannscooterforskrifta 
 

Rådmannen sitt framlegg: 
Meland kommunestyre meiner at oppheving av forskrift 21. juni 2013 nr. 701 om bruk av 
vannscooter og lignende, ikkje er ei god løysing for å løyse dei utfordringane som er knytt til dagens 
regelverk.  
Meland kommunestyre meiner det vil vere meir riktig med ein gjennomgang og justering av dagens 
forskrift for å ivareta tryggleik og framkomst, natur og miljø, og unngå auka risiko for konfliktar. Ei 
sentral forskrift gjer det lettare å lage eit brukarvenleg og einsarta regleverk, som let seg handheva. 
Grunngjevinga går fram av saksutgreiinga og vurderinga ovanfor. 

 

 
07.03.2017 UTVAL FOR DRIFT OG UTVIKLING 
 
 
 
Framlegg til vedtak frå Mabel Johansen, H: 

Meland kommunestyre støtter regjeringens forslag om å oppheve forskrift av 21.juni nr. 701 om bruk 
av vannscooter o.l. 
 
Begrunnelse: 
Regjeringens arbeid med effektivisering og forenkling er viktig. Omtalte forskrift er en nasjonal 
fastsatt særregulering av bruk av vannscooter. Det finnes i dag fartøy med tilnærmet liknende 
egenskaper som vannscooter både i fart og støy. Disse er ikke omfattet av vannscooterregelverket, 
bare av alminnelige regler om ferdsel til sjøs. Det er ingen grunn til å forskjellsbehandle vannscooter 
og andre fritidsfartøy, der det ikke finnes statlige særreguleringer. 
 
Kommunen bør selv få ansvaret for å regulere bruken av vannscooter på samme måte som for andre 
fartøy, slik at de lokale interessene blir sikret. Havne- og farvannsloven, motorferdselsloven og den 
sentrale fartsforskriften er redskap som gir kommunen anledning til å regulere bruken av 
vannscootere og andre fartøy, etter kjennskap og vurderinger av lokale forhold. 
 
Administrasjonen argumenterer med at det vil være krevende for de som bruker vannscooter å 
forholde seg til varierende regler mellom kommuner som grenser til samme sjø. Her er det naturlig 
med et samarbeid mellom kommunene for å sikre mest mulig lik regional regulering. 

 
Ved røysting fekk framlegg til vedtak frå Mabel Johansen, H, 2 røyster for, 6 imot (AP, SP, MDG, 
KrF) og fall. 
Framlegg til vedtak frå administrasjonen fekk 6 røyster for, 2 imot (H) og er såleis vedteke. 
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UDU - 15/2017 FRAMLEGG TIL VEDTAK - mot 2 røyster (H): 

Meland kommunestyre meiner at oppheving av forskrift 21. juni 2013 nr. 701 om bruk av 
vannscooter og lignende, ikkje er ei god løysing for å løyse dei utfordringane som er knytt til dagens 
regelverk.  
Meland kommunestyre meiner det vil vere meir riktig med ein gjennomgang og justering av dagens 
forskrift for å ivareta tryggleik og framkomst, natur og miljø, og unngå auka risiko for konfliktar. Ei 
sentral forskrift gjer det lettare å lage eit brukarvenleg og einsarta regleverk, som let seg handheva. 
Grunngjevinga går fram av saksutgreiinga og vurderinga ovanfor. 

 

 
08.03.2017 KOMMUNESTYRET 
 
Høgre fremja framlegg til vedtak i møtet i UDU frå Mabel Johansen: 
 
Meland kommunestyre støtter regjeringens forslag om å oppheve forskrift av 21.juni nr. 701 om bruk 
av vannscooter o.l. 
 
Begrunnelse: 
Regjeringens arbeid med effektivisering og forenkling er viktig. Omtalte forskrift er en nasjonal 
fastsatt særregulering av bruk av vannscooter. Det finnes i dag fartøy med tilnærmet liknende 
egenskaper som vannscooter både i fart og støy. Disse er ikke omfattet av vannscooterregelverket, 
bare av alminnelige regler om ferdsel til sjøs. Det er ingen grunn til å forskjellsbehandle vannscooter 
og andre fritidsfartøy, der det ikke finnes statlige særreguleringer. 
 
Kommunen bør selv få ansvaret for å regulere bruken av vannscooter på samme måte som for andre 
fartøy, slik at de lokale interessene blir sikret. Havne- og farvannsloven, motorferdselsloven og den 
sentrale fartsforskriften er redskap som gir kommunen anledning til å regulere bruken av 
vannscootere og andre fartøy, etter kjennskap og vurderinger av lokale forhold. 
 
Administrasjonen argumenterer med at det vil være krevende for de som bruker vannscooter å 
forholde seg til varierende regler mellom kommuner som grenser til samme sjø. Her er det naturlig 
med et samarbeid mellom kommunene for å sikre mest mulig lik regional regulering. 

Avrøysting: 
Framlegg til vedtak frå UDU fekk 16 røyster for, (7 Ap, 2 SP, 2 KrF, 2 V, 2 MDG, 1 BF), 11 røyster mot 
og er såleis vedteke. 
Framlegg til vedtak frå Høgre fekk 11 røyster for, (5 H, 4 FrP, 1 SP, 1 KrF), 16 røyster mot, og fall. 

 
KS - 16/2017 VEDTAK (MOT 11 RØYSTER): 
Meland kommunestyre meiner at oppheving av forskrift 21. juni 2013 nr. 701 om bruk av 
vannscooter og lignende, ikkje er ei god løysing for å løyse dei utfordringane som er knytt til dagens 
regelverk.  
Meland kommunestyre meiner det vil vere meir riktig med ein gjennomgang og justering av dagens 
forskrift for å ivareta tryggleik og framkomst, natur og miljø, og unngå auka risiko for konfliktar. Ei 
sentral forskrift gjer det lettare å lage eit brukarvenleg og einsarta regleverk, som let seg handheva. 
Grunngjevinga går fram av saksutgreiinga og vurderinga ovanfor. 
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17/2017: Oppstart av rullering av kommuneplan, arealdel på deltema 
 

Rådmannen sitt framlegg: 
Formannskapet vedtek igangsetting av arbeidet med planprogram for rullering av kommuneplan sin 
arealdel på fem deltema: 

Meland golf- reiselivsrelatert næringsutvikling. 

Sambandet Vest AS sitt val av vegløysningar over Meland. 

Areal for parkering til attraktive turområder og rasteplasser.  

Vurdering av omsynsoner kulturmiljø med grunnlag i temaplan kulturminne. 

Areal for havbruksrelatert næring på land og vann. 

Vedtaket er gjort i medhald av Plb.§ 11-13. 

 
 

 
 

 
 

 
 

 
22.02.2017 FORMANNSKAPET 
 
 
FS - 23/2017 SAMRØYSTES FRAMLEGG TIL VEDTAK: 
Kommunestyret vedtek igangsetting av arbeidet med planprogram for rullering av kommuneplan sin 
arealdel på fem deltema: 

Meland golf- reiselivsrelatert næringsutvikling. 

Sambandet Vest AS sitt val av vegløysningar over Meland. 

Areal for parkering til attraktive turområder og rasteplasser.  

Vurdering av omsynsoner kulturmiljø med grunnlag i temaplan kulturminne. 

Areal for havbruksrelatert næring på land og vann. 
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Vedtaket er gjort i medhald av Plb.§ 11-13. 

 
08.03.2017 KOMMUNESTYRET 
 
 
Felles tilleggsframlegg i møtet: 

1. Areal tilrettelagt for rosport, seglbrett og småbåtsegling. 
2. Kartlegge eigna areal for gjenbruksmasser(div. typer jord og stein) i kommunen. 
3. Havruksrelatert næring…..., samt areal for djupvassskai. 
4. Vurdere område til ny barneskule i området Frekhaug - Dalstø. 
5. Formannskapet må gjere prioritering. 
 
Framlegg i møte til endring pkt. 2 i formannskapet sitt framlegg til vedtak: 
Reiselivsrelatert næringsutvikling, t.d Meland Golf. 
 
 
Avrøysting: 
Formannskapet sitt framlegg til vedtak pkt. 1, 3, 4 og 5 vart samrøystes vedteke. 
Det vart røysta over kvart framlegg til tilleggspunkt i møte. Punkt 1 til 5 vart samrøystes vedteke. 
Endringsframlegget i møtet pkt. 2 i formannskapet sitt framlegg til vedtak vart samrøystes 
vedteke. 

 
 
KS - 17/2017 SAMRØYSTES VEDTAK: 
Kommunestyret vedtek igangsetting av arbeidet med planprogram for rullering av kommuneplan sin 
arealdel: 

Reiselivsrelatert næringsutvikling, t.d Meland Golf. 

Sambandet Vest AS sitt val av vegløysningar over Meland. 

Areal for parkering til attraktive turområder og rasteplasser.  

Vurdering av omsynsoner kulturmiljø med grunnlag i temaplan kulturminne. 

Areal for havbruksrelatert næring på land og vann, samt areal for djupvannskai. 
 
Areal tilrettelagt for rosport, seglbrett og småbåtsegling. 
 
Kartlegge eigna areal for gjenbruksmasser(div. typer jord og stein) i kommunen. 
 
Vurdere område til ny barneskule i området Frekhaug - Dalstø. 

Formannskapet må gjere prioritering. 
 
Vedtaket er gjort i medhald av Plb.§ 11-13. 
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--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

18/2017: Interpellasjon - Kystrenovasjon  
 

Rådmannen sitt framlegg: 
      

 
08.03.2017 KOMMUNESTYRET 
 
Svar på interpellasjon frå Leif Johnsen (MDG), kystrenovasjon  
Som alle andre som ferdast i naturen både i Meland og andre stader, så har eg over lang tid vore 
bekymra over alt plastsøppelet som kjem inn til kysten vår. Og med histroria om gåsenebbkvalen på 
Sotra vart dette problemet verkeleg sett på dagsorden. Meland kommune har forsøkt å bidra med 
sitt i samarbeid NGIR. 
Men det er ikkje tvil om at det trengs ein dugnad på dette feltet og eg som ordførar, og kommunen, 
vil gjerne vere med å bidra der vi kan. M.a. hadde eg eit møte med Berekraftig liv i Meland i går, der 
vi har drøfta ulike tiltak vi kan samarbeide om. Dette kan vere t.d. ein strandryddedag i kommunen, 
korleis kan vi involvere Frivilligsentralen endå meir i arbeidet og om det er andre tiltak vi kan 
iverksetje.  
Spørsmål 1: Eg vil ta kontakt med ordførarane i Lindås og Radøy med sikte på at vi får til eit møte om 
marin renovasjon i våre tre kommunar. På eit slikt ope møte vil det vere naturleg at NGIR og BOF er 
med og bidrar. 
Spørsmål 2: Når det gjeld Kystlotteriet er det eitt av fleire tiltak vi bør vurdere i den vidare prosessen 
og arbeidet med dette feltet. 
Eg vil og ta initiativ til at NGIR, i samarbeid med kommunane, kan søkje på den økonomiske ordninga 
som Miljødirektoratet har for dette arbeidet. Til slutt vil eg og oppmode om at alle, både politikarar 
og andre innbyggjarar blir med på ein slik dugnad for marin renovasjon. 
 

Øyvind H. Oddekalv 
ordførar 

Framlegg til vedtak frå Karina Garnes Reigstad: 

Meland kommunestyre støttar intensjonen i interpellasjonen til Leif Johnsen og miljøpartiet dei 
Grøne og ber ordførar ta initiativ til eit møte med NGIR, BOF og andre relevante aktørar for å 
diskutere kystrenovasjon i Nordhordland. 

Avrøysting: 
Framlegg til vedtak frå Karina Garnes Reigstad vart samrøystes vedteke. 

 
KS - 18/2017 VEDTAK: 
Meland kommunestyre støttar intensjonen i interpellasjonen til Leif Johnsen og miljøpartiet dei 
Grøne og ber ordførar ta initiativ til eit møte med NGIR, BOF og andre relevante aktørar for å 
diskutere kystrenovasjon i Nordhordland. 
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01.03.17  
 
Til ordfører i Meland kommune  
 
Grunngitt spørsmål til kommunestyremøte 8.mars 2017  
 
I nylig vedtatt kommuneplan er det et mål at: I Meland skal det være godt å bo i alle livssituasjoner. 
Vi skal ha attraktive og varierte bomiljø.  
Og videre at:  
I tillegg til offentlig og privat sektor, har også lag og frivillige organisasjoner en viktig rolle i å bygge 
trygge og gode lokalsamfunn. Derfor er det viktig å sikre de gode vilkår, og slik utløse og støtte 
dugnadsinnsats. Det er avgjørende for utvikling av lokalsamfunnet at folk tar ansvar for egen helse og 
bidrar i felleskapet.  
I kommuneplanen sies det også at «ved planlegging av nye bustadfelt skal det være tilrettelagt for 
gode møteplasser og aktivitetsfremmende uterom». Dette er veldig, veldig viktig som et «lim» i 
boområdene og lokalsamfunnet som helhet. Det vokser opp mange barn og unge nå i 
Frekhaugområdet, og mange flere kommer. Dette er veldig positivt, men vi må vi passe på!  
De fleste boliger og boområder i Meland er allerede etablert uten tilstrekkelig med 
aktivitetsfremmende uterom og gode møteplasser, og det som allerede er bygget, trenger 
vedlikehold og opprustning til dagens behov. Dette gjelder også frivillige organisasjoner og lag som 
har større deler av vår kommune som nedslagsfelt, som ungdomslag, idrettslag mm.  
I tillegg til omfattende dugnadsinnsats, krever dette penger til utstyr, materialer, offentlige gebyrer 
mm.  
Undertegnede er kjent med at formannskapet i 2001 gjorde vedtak om at frivillige lag og 
organisasjoner kan søke og få dekket, utgifter til kommunale gebyrer, men at det ikke er avsatt 
tilstrekkelig med midler under kulturbudsjettet til dette.  
Vil ordføreren ta initiativ til at kommunale gebyrer kan søkes dekket av kommunal budsjettpost for 
Tilfeldige utgifter i løpet av året, og at det avsettes tilstrekkelig med midler til dette, slik at ordningen 
også blir forutsigbar?  
 
Mabel Johansen  
Meland Høyre 

Svar til Mabel Johansen (H), refusjon av kommunale avgifter  
 
Frivillige lag og organisasjonar er, som det blir sagt i spørsmålet, «limet» i lokalsamfunnet. Den 
innsatsen som blir lagt ned rundt om i heile kommunen utgjer ein uvurderleg innsats, kvar dag og 
kvart år.  
Eg er ikkje kjent med vedtaket frå 2001 som representanten Johansen viser til. Men slik eg forstår det 
kan dei som søkjer om dette få det dekkja over kulturmidlane til kommunen. 
 Som oppfølgjing av saka vil eg be rådmannen undersøkje dette og melde tilbake til ULK som er 
gjeldande fagutval. Dersom det skal følgjast opp i budsjettarbeidet må det ev. komme eit forslag frå 
ULK om revidering av budsjettet, og dette må handsamast i kommunestyret. Når det gjeld neste års 
budsjett må det vurderast i budsjettprosessen fram mot vedtaket i desembermøtet i 
kommunestyret. 
 
 
Øyvind H. Oddekalv 
ordførar 
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01.03.17  
 
Til ordfører i Meland kommune  
 
Grunngitt spørsmål til kommunestyremøte 8.mars  
 
Kommuneplanen i Meland kommune slår fast at Meland kommune skal være en av de mest 
attraktive næringskommunene i Hordaland. Vi vil være en pådriver for at flere virksomheter 
etablerer seg i Meland, og legge til rette for at eksisterende bedrifter kan utvikle seg.  
Meland ble i 2014/15 kåret til Norges beste kommune på nyetableringer. Dette er en posisjon som vi 
må ta sikte på å beholde. Meland kommune har stor tilflytting og passerte nylig 8000 innbyggere. 
Mange tilflyttere består av unge familier med høy utdanning. Meland har nå høyeste utdanningsnivå 
ifht befolkningsstørrelse/yrkesaktive i Hordaland (må sjekkes).  
Onsdag 22.febr. inviterte ordfører til næringsplansamling i Frekhaug senter med formannskap, 
næringsliv og frivillige organisasjoner.  
Under diskusjonen kom det fram at Meland har smått med egnede lokaler for grunderbedrifter som 
etter noen etableringsår har behov for å utvide/vokse. Det er også behov for et større kontormiljø 
som gir muligheter for kunnskapsdeling, fellestjenester mm., sentralt på Frekhaug.  
Nærheten til Bergen gjør det mulig tiltrekke seg en profesjonell utvikler og drifter av kontorbygg. Vil 
ordføreren ta initiativ til at det etableres et kontorbygg sentralt på Frekhaug, helst nært sjøen med 
kort avstand til hurtigbåt til Bergen?  
 
Mabel Johansen  
Meland Høyre 

Svar til Mabel Johansen (H), kontorbygg 
 
Meland skal vere ein næringsvenleg kommune. Dette har eit samrøystes kommunestyre slått fast når 
vi vedtok samfunnsdelen av kommuneplanen i førre periode. Vi følgte og opp dette i arealdelen av 
kommuneplanen, aldri før har det vore så stor andel av tilgjengelege næringsareal i planen. 
Men det er viktig at fine ord i ein kommuneplan blir omsett til handling. Derfor var det heilt naudsynt 
at vi fekk på plass ein næringsrådgjevar i august i fjor, i nært samarbeid med Meland 
utbyggingsselskap. Dette sikrar det daglege arbeidet med næringsutviklinga i kommunen. Eit viktig 
steg på vegen er å få på plass ein strategisk næringsplan, ei praktisk tiltaksliste som skal utviklast i 
nært samarbeid med næringslivet i kommunen.  
Dette arbeidet er godt i gang, der næringssamlinga som ordføraren inviterte til for 14 dagar sidan er 
første steg på vegen. Ei vellukka samling, der vi fekk inn mange gode innspel. Alle innspela vil bli 
systematisert og tatt med i det vidare arbeidet. Det gjeld og innspelet om eit kontorbygg sentralt på 
Frekhaug. 
I arbeidet med moglegheitsstudien av Langelandsskogen vil, blant mykje anna, dette bli vurdert. I 
samband med bygginga av ny driftsstasjon for kommunen vil det bli frigjort areal der den gamle 
brannstasjonen er i dag. I vedtaket om bygging av ny ungdomsskule er det og tatt med at vi skal 
vurdere kva den gamle ungdomsskuletomta skal brukast til.  
Alle desse grepa gjer oss moglegheiter til å vurdere å realisere t.d. eit slikt kontorbygg. Ordføraren 
kan love at dette vil ha høg fokus i det vidare arbeidet med næringsutvikling i kommunen. 
 
Øyvind H. Oddekalv 
ordførar 

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
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Fra: Øyvind Bratshaug   
 
Grunngjevne spørsmål til møte 8 mars - kommunestyret  
 
Saka omkring breiband har stor interesse. Det er derfor ønske om informasjon om framdrift og når 
innbuarane kan forventa og nytta denne tenesta.  
 
 
Mvh FRP  
Øyvind Bratshaug  
 
Svar til Øyvind Bratshaug (FrP), breiband 
Eg opplever henvendinga frå representanten Bratshaug meir som eit ønskje å vite  korleis stoda for 
breiband er i kommunen, enn som eit direkte spørsmål (sjølv om representanten gjerne var meir 
konkret i det munnlege innlegget). Som kjent er ikkje dette ei kommunal oppgåve i utgangspunktet, 
det er kommersielle tilbydarar som leverer desse tenestene. 
Kommunen har søkt på dei årlege midlane frå Nkom (Nasjonal kommunikasjonsmyndighet, tidlegare 
Post- og teletilsynet) kvart år sidan det vart innført, og fekk heile potten for Hordaland i 2014. Då 
kom det fiber til Dalemarka, Beitingen, Fløksand – Brakstad – Tveit – Holme, Skurtveit – Rossland og i 
tillegg Vikebø – Rylandshøgda. Dette vil vi sjølvsagt gjere i år også, og som før vil det bli høve til å 
kome med innspel til kva for område som bør prioriterast i søknaden for 2017. Meir informasjon om 
dette vil om kort tid bli lagt ut på kommunen sine heimesider. 
Samstundes er det viktig at det blir utøvd politisk påverknad. På oppfordring av m.a. ordføraren i 
Meland vil neste møte i Bergensalliansen ha tema om både fiber- og mobildekning i distrikta. Her vil, 
blant fleire, ansvarleg frå Telenor møte. Dersom det er ønskjeleg er det og mogleg å hente inn 
oversikt frå dei ulike tilbydarane over planlagt utbygging i kommunen. Dette kan ev. presenterast for 
formannskapet. 
Nokre kommunar har vedtatt å bidra til å byggje ut breiband/fiber, dette er gjerne «rike» kommunar 
som har eit eige infrastrukturfond. Det er vanskeleg å sjå føre seg at Meland kan klare dette før 2020, 
men det er sjølvsagt kommunestyret som avgjer dette i dei årlege budsjettprosessane. 
Personleg har eg store forventningar til den nye kommunen på dette feltet, med den satsinga som 
ligg i intensjonsavtalen på digitalisering og infrastrukturutbygging. 
 
 
 
Øyvind H. Oddekalv 
ordførar 
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